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Protokół Nr XL/11/2021 
z XL Nadzwyczajnej Sesji Rady Gminy i Miasta Szadek VIII kadencji, która odbyła się w dniu 15 września 
2021 roku w Urzędzie Gminy i Miasta Szadek, godz. 9:00. 

 
 

Obecni Radni (lista obecności w załączeniu): 

1. Ogińska Janina – Przewodnicząca Rady 

2. Sadza Emilian – Wiceprzewodniczący Rady  

3. Kałużka Mirosław – Wiceprzewodniczący Rady  

4. Durka Krzysztof 

5. Golik Dorota;  

6. Lubiszewski Sylwester 

7. Jaruga Mirosław 

8. Król Bogdan 

9. Rudecki Robert 

10. Sagan Tomasz 

11. Mąkosa Leszek 

12. Mielczarek Tomasz 

13. Subczyńska Alicja 

 
Spoza Rady obecni byli: 

1. Pan Artur Ławniczak – Burmistrz Gminy i Miasta Szadek  

 

Planowane tematy:        

      1. Otwarcie obrad sesji i stwierdzenie prawomocności. 

      2.  Przyjęcie porządku obrad. 

3. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr LIV/354/2018 Rady Gminy i Miasta Szadek w sprawie Statutu 

Gminy i Miasta Szadek (druk 1). 

4. Podjęcie uchwały w sprawie upoważnienia Burmistrza Gminy i Miasta Szadek do zawarcia porozumienia w 

sprawie współpracy dotyczącej zadania realizowanego z Fundacją Otylii Jędrzejczak (druk 2). 

5. Podjęcie uchwały w sprawie upoważnienia Burmistrza Gminy i Miasta Szadek do zawarcia porozumienia 

międzygminnego dotyczącego powołania Związku ZIT mającego na celu współpracę jednostek samorządu 

terytorialnego Miejskiego Obszaru Funkcjonalnego Sieradz – Zduńska Wola – Łask, służącą realizacji zadań w 

ramach Zintegrowanych Inwestycji Terytorialnych (druk 3). 

6. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy i Miasta Szadek na lata 2021-2031 

(druk 4). 

7. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy i Miasta Szadek na rok 2021 (druk 5). 

8.  Zamkniecie obrad XL Nadzwyczajnej Sesji Rady Gminy i Miasta Szadek.  

 

Pkt 1. Otwarcie obrad i stwierdzenie prawomocności.   

Przewodnicząca Rady Gminy i Miasta Szadek Janina Ogińska - otworzyła obrady XL Nadzwyczajnej Sesji VIII 

Kadencji Rady Gminy i Miasta Szadek. Następnie poprzez system do głosowania zweryfikowano obecność radnych 

oraz potwierdzono prawomocność obrad.  W sesji nie uczestniczyli Radni: p. Bralczyk, p. Szwedzki.  

 

Pkt. 2.  Przyjęcie porządku obrad. 

Przewodnicząca Rady  p. Ogińska poprosiła Radnych o przyjęcie porządku obrad. Porządek obrad sesji został 
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przyjęty jednogłośnie.  

 

Pkt 3.  Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr LIV/354/2018 Rady Gminy i Miasta Szadek w sprawie 

Statutu Gminy i Miasta Szadek (druk 1). 

Do projektu uchwały Radni nie zgłosili uwag. Przewodnicząca Rady przeprowadziła głosowanie nad projektem 

uchwały. Przedstawiła jego wyniki:  

- za podjęciem: 13 

- przeciw podjęciu: 0 

- wstrzymano się od głosu: 0 

Uchwała została podjęta jednogłośnie.  

 

Pkt. 4. Podjęcie uchwały w sprawie upoważnienia Burmistrza Gminy i Miasta Szadek do zawarcia 

porozumienia w sprawie współpracy dotyczącej zadania realizowanego z Fundacją Otylii Jędrzejczak (druk 

2). 

Do projektu uchwały Radni nie zgłosili uwag. Przewodnicząca Rady przeprowadziła głosowanie projektu uchwały i 

przedstawiła jego wyniki:  

- za podjęciem: 13 

- przeciw podjęciu: 0 

- wstrzymano się od głosu: 0 

Uchwała została podjęta jednogłośnie.  

 

Pkt 5. Podjęcie uchwały w sprawie upoważnienia Burmistrza Gminy i Miasta Szadek do zawarcia 

porozumienia międzygminnego dotyczącego powołania Związku ZIT mającego na celu współpracę 

jednostek samorządu terytorialnego Miejskiego Obszaru Funkcjonalnego Sieradz – Zduńska Wola – Łask, 

służącą realizacji zadań w ramach Zintegrowanych Inwestycji Terytorialnych (druk 3). 

Do projektu uchwały Radni nie zgłosili uwag. Przewodnicząca Rady przeprowadziła głosowanie projektu uchwały i 

przedstawiła jego wyniki:  

- za podjęciem: 13 

- przeciw podjęciu: 0 

- wstrzymano się od głosu: 0 

Uchwała została podjęta jednogłośnie.  

 

Pkt 6. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy i Miasta Szadek na lata 

2021-2031 (druk 4). 

Przewodnicząca Rady przeprowadziła głosowanie nad projektem uchwały. Przedstawiła jego wyniki:  

- za podjęciem: 13 

- przeciw podjęciu: 0 

- wstrzymano się od głosu: 0 

Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

 

Pkt 7. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy i Miasta Szadek na rok 2021 (druk 5). 

Przewodnicząca Rady przeprowadziła głosowanie nad projektem uchwały. Przedstawiła jego wyniki:  

- za podjęciem: 13 

- przeciw podjęciu: 0 

- wstrzymano się od głosu: 0 
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Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

 

Radny M. Kałużka podziękował Radzie, Panu Burmistrzowi za przygotowanie dokumentacji remontu drogi na 

Tarnówkę o długości 2 km, realizację inwestycji. Wyjaśnił, że koszty na to działanie zostały zwiększone, między 

innymi ze względu na szerokość drogi, konieczność zrobienia przekopu,  także położenie asfaltu na rozjeździe do 

Rzepiszewa. Ta droga służy nie tylko mieszkańcom Tarnówki, ale i mieszkańcom Szadku 

 

Radny S. Lubiszewski zwrócił się z dwiema sprawami. Pierwsza dotyczyła sposobu odbioru odpadów. Odpady są 

sortowane, natomiast ich odbiór polega na hurtowym zabraniu za jednym podejściem wszystkich frakcji. Druga 

sprawa, dotyczyła wycięcia brzozy przy ul. Widawskiej 6, która w znacznym stopniu ogranicza widoczność 

wyjeżdzającym z pomiędzy bloków. Czy zmotoryzowani mieszkańcy ul. Nadrzecznej, Widawskiej 6,6A, B, C 

powinni skierować pismo w tej sprawie.  

 

Pan Burmistrz poprosił, by zgłaszać tego samego dnia przypadki złego odbioru odpadów. Najlepiej do osób 

zajmujących się gospodarką śmieciową, tak by od razu reklamację, po prostu zgłosić. Pan Burmistrz dodał, że do 

końca września gmina czeka z rozliczeniem faktury.  Brakuje w systemie ok. dwustu kilkudziesięciu tysięcy złotych. 

Teraz się rozliczamy nie systemem ryczałtowym,  ale tonowym. Czyli płacimy za każdą tonę. Ceny wariują, o 

kosztach odbioru to nie wspominając. Jeśli chodzi o usunięcie drzewa, to na wspomnianym gruncie nie ma 

wspólnoty. Faktycznie drzewo stanowi tam zagrożenie dla wyjeżdzających, ogranicza widoczność znacznie. 

Natomiast drzewo znajduje się na gruncie należącym do kilkunastu współwłaścicieli. Gdyby była wspólnota 

mogłaby jako zarządzający gruntem wystąpić o wycinkę drzewa. Gmina wydałaby pozwolenie w ciągu dwóch, 

trzech dni, pomogła usunąć. W chwili obecnej natomiast gmina nie ma tytułu prawnego do tego gruntu. Bez zgody 

właścicieli nie można nic zrobić. Następnie Pan Burmistrz odniósł się do dofinasowań z grantów sołeckich. W tym 

roku z samorządu województwa gmina otrzymała 60 tys. zł. To wysokie wsparcie. Już niedługo będzie nabór z 

Podkowy, gdzie jest finansowanie 63,3%. Mamy przyznaną dotację milion kilkanaście tysięcy na Wilanowską, 

Prusinowską. Musimy znaleźć 700 tys. wkładu własnego. Jest to duża kwota.  Jako samorząd musimy podejmować 

decyzje czy robić coś po kilkanaście tysięcy albo coś większego trwałego zostawić. W przyszłym roku powiat będzie 

robił drogę Krokocice - Lichawa. Mamy już sygnały, iż będą chcieli od nas wsparcie. Pan Burmistrz zaznaczył, iż 

formuła funduszu sołeckiego wyczerpała się. Są do wykorzystania inne źródła finansowania: granty, Leader. Jako 

gmina inwestycyjnie radzimy sobie całkiem nieźle. Warto się koncentrować na tych większych inwestycjach, żeby 

ślad trwale pozostał,  ludzie mogli z tego tak zwyczajnie korzystać. Jeśli chodzi o sprzęt do porządkowania  terenów, 

to zrobione zostało rozeznanie rynkowe. W zależności od firmy, wyposażenia koszt zakupu oscyluje między 50-70 

tys. zł. Również rozważamy czy nie dołożyć więcej środków i kupić czegoś porządniejszego, o większej wydajności. 

Pan Burmistrz zwrócił uwagę, że ceny są nieprzewidywalne w tej chwili, ponadto za niektórymi towarami trzeba 

czekać nawet powyżej poł roku. Wspomniał, że pod koniec roku, bądź na początku przyszłego będzie ogłoszony 

nabór w Leaderze. Mamy tam złożone kilka projektów na łączna kwotę 250-300 tys. zł.  

 

Radny T. Mielczarek  zaznaczył, że jeśli chodzi o środki z funduszu sołeckiego, to praktycznie rzecz biorąc,  

i tak mogą być wydane na to, co ewentualnie Pan Burmistrz zaproponuje. Pan burmistrz prosi mieszkańców, 

mieszkańcy się zgadzają, przekazują środki. W przypadku grantów sołeckich, niestety większość mieszkańców  

jest ich pozbawionych. Mieszkańcy Szadku, Szadkowic Ogrodzimia nie mogą wystąpić o granty. Radny 

zaproponował, by może wprowadzić coś w stylu budżetu obywatelskiego, działającego na zasadzie grantów.  

 

Pan Burmistrz wyjaśnił, że mieszkańcy Szadku nie są pozbawieni możliwości pozyskiwania dofinasowań. 

Przykładem jest choćby plac zabaw przy blokach, na który złożony został wniosek do Leadera na ponad 60 tys. zł. 
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Inwestycyjnie co roku coś jest realizowane na terenie Szadku. W przypadku funduszu sołeckiego co roku ulegają 

zmianie procenty dofinasowania. Z roku na rok są mniejsze. Niestety podobnie jak w każdej rodzinie, trzeba 

wybierać co jest ważniejszego na ten moment, czy kupujemy drobne rzeczy, czy inwestujemy w twardą 

infrastrukturę. To jest wybór nas wszystkich. Zdaniem Pana Burmistrza w naszej gminie widoczne są inwestycje. 

Patrząc nawet na drogi gminne. W tym roku jeśli tylko pogoda pozwoli będą zmodernizowane odcinki w Boczkach, 

Piaskach i Kornatach.   

 

Radna A. Subczyńska wyjaśniła, że fundusz sołecki jak najbardziej dedykowany jest dla sołectw. Przyznana przez 

Urząd Marszałkowski kwota ponad 60 tys. zł. jest w ramach grantu Sołectwo na plus. I jest przeznaczona na  6 

sołectw z terenu naszej gminy. Nie są to środki z wyodrębnionego funduszu sołeckiego. Pani radna dodała, że 

zarówno miasto Szadek, jak i Szadkowice Ogrodzim mogą aplikować o środki do Leadera. Do tego programu  mogą 

wystąpić wszyscy, grupy nieformalne, stowarzyszenia. W Leaderze dostępne są większe środki. Jeżeli chodzi o 

Szadkowice Ogrodzim to działają tam stowarzyszenia, które mogą aplikować o środki na swoje projekty.  

 

Pan Burmistrz objaśnił, że stowarzyszenia aplikując o środki na swoje projekty dostają 100% zwrotu. Barierę 

stanowi fakt, iż najpierw muszą wyłożyć swoje środki, a później czekają na zwrot. Jest to bariera trudna, ponieważ 

zwykle stowarzyszenia nie dysponują finansami do wyłożenia. Jednakże przy tym samym projekcie gmina otrzyma 

63% zwroty, a stowarzyszeni 100%. Niektóre zamożniejsze samorządy dają gwarancję stowarzyszeniom. Gmina 

poręcza, pożycza środki na projekt. Może uda się wspólnie wypracować jakiś model testowy dla stowarzyszeń, 

które chciałyby skorzystać z przyszłych naborów. Środki dla stowarzyszeń są dostępne, łatwiej jest stowarzyszeniu 

wybrać sobie wykonawcę, nie obowiązują ścisłe procedury.  

 

Radna A. Subczyńska dodała, że jeśli chodzi o Szadkowice Ogrodzim, to od 1 września do 30 września mogą  

założyć koło gospodyń wiejskich i zarejestrować się przez agencję. Mogą otrzymać nawet 7 tys. zł. Do końca roku 

trwa nabór wniosków,  rejestracja będzie trwała dzień, dwa.  Na terenie naszej gminy stowarzyszeń, kół gospodyń 

zarejestrowanych jest w KRS w Łodzi około 15. Same starają o środki, aplikują do Leadera,  aplikują do różnych 

programów o środki n a swoje wnioski. Od dwóch lat jest tak, że koła gospodyń wiejskich zarejestrowane nie w 

KRS tylko w agencji restrukturyzacji, dostają co roku pieniążki, 3-4 tys. W tym roku jest od 5 – 7 tys. zł. Na 

wydatkowanie na wycieczkę, zaangażowanie w pobudzenie tej aktywności wiejskiej czy na wyposażenie świetlicy.  

 

Przewodnicząca Rady nadmieniła, że Radna D. Golik do powiatu będzie składać interpelację w sprawie wycinki 

krzewów przy drodze powiatowej Prusinowice – Choszczewo.  

 

Radny T. Mielczarek zwrócił uwagę, że kilka razy prosił o wycinkę krzaków, które wchodzą na ul. Spacerową, tu na 

skrzyżowaniu z Widawską. Podczas dożynek samochody parkowały praktycznie po środku drogi.   

 

Pkt 8. Zamkniecie obrad XL Nadzwyczajnej Sesji Rady Gminy i Miasta Szadek.  

Przewodnicząca Rady dokonała zamknięcia obrad  XL Sesji Rady Gminy i Miasta Szadek. 

 
 
 
Sesja została utrwalona nagraniem audio-wideo, dostępnym na stronie internetowej urzędu.  

 
 

Protokolant                                                                                                                   Przewodnicząca Rady  

E. Lubiszewska                                                                                                               Janina Ogińska 


